Тема. Правопис префіксів роз-, без-, з-, с- 
Мета: 
навчальна: навчати учнів правильно писати префікси з-, с-, роз-, без-; 
корекційно-розвиткова: формувати навички аналізу через спостереження за мовним матеріалом, створити умови для коригування  мислення, уваги, пам’яті завдяки використанню слів з префіксами, збагачувати словниковий запас; 
виховна: виховувати працелюбність, дружелюбність. 
 Перед дзвінкими приголосними префікс  з-  вимовляється дзвінко (збити, знайти), а перед глухими наближається у вимові до парного глухого [с] (зшити, зчистити), але пишемо «з». 
    Префікс с- вимовляється чітко перед глухими буквами к, п, т, ф, х (сказати, спитати). 
    Кінцевий приголосний префіксів роз-, без- вимовляємо по-різному залежно від початкового звука кореня. Якщо корінь починається голосним звуком або дзвінким приголосним, кінцевий звук префікса звучить чітко (розбити,безграмотний, безоплатний). 
Перед глухим приголосним кінцевий приголосний префіксів роз-, без- залежно від темпу вимови можемо вимовляти дзвінко або глухо (розказати, безхмарний). Якщо корінь починається шиплячим приголосним, під його впливом кінцевий звук префікса змінюється на глухий [с] (розчистити, безчесний).  На письмі ж пишемо префікси роз-, без- завжди пишемо з буквою «з». 
[image: Картинки по запросу картинки глухі та дзвінкі приголосні] 
- Прочитайте прислів᾽я, знайдіть слова з префіксами, які сьогодні вивчаємо. Випишіть ці слова, позначте префікс. 
- Чого навчають нас ці прислів᾽я? 

Міцну дружбу і сокирою не розрубиш. 
Нема друга — шукай, а знайшов — бережи. 
Дружба, як дзеркало: розіб’єш – не склеїш. 

-  То коли треба писати префікс с-? А коли з-?
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